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Потпредседница Главног одбора Српске напредне странке Јоргованка Табаковић данас
је критиковала Предлог закона о изменама и допунама Закона о Фонду за развој
Републике Србије, оцењујући да би његово усвајање имало несагледиве негативне
последице по српску економију

  

Табаковић је на конференцији за новинаре рекла да потпредседник владе и министар
економије и регионалног развоја Млађан Динкић наставља да функционисање
државних предузећа прилагођава својим политичким потребама.

  

Она је истакла да се Предлогом закона, поред измештања седишта у Ниш, проширује
делатност фонда на подстицање извоза и развој инфраструктуре, али и да фонд на тај
начин прикривено прераста у банку за развој и отвара могућност да добије филијале у
другим градовима.

  

Фонду се, према њеним речима, омогућава и стицање акција и удела на основу правних
послова, укључујући и конверзију потраживања. "Оно што је држава дала као кредит па
јој није враћено, држава сад може да претвори у своје акције до којих може да дође
Фонд за развој. Конверзија потраживања значи да влада даје сагласност да се
неизмирени дугови претворе у акције, што је супротно приватизацији", објаснила је
Табаковић.

  

Она је додала да Управни одбор фонда одлучује о инвестирању хартија од вредности
којима се тргује на организованом тржишту, што отвара велики простор за манипулацију,
јер фонд располаже огромним финансијским средствима, којима може да креира цену
хартија од вредности.

  

"Упозоравмо, неко ће сутра купити те акција и постати власник Србије за мале паре,
чиме долазимо у опасност да најбитније фирме и гиганте у Србији купује ко хоће.
Запитајте се колико РТБ 'Бор' има дуговања према фонду и колика ће то бити
'конверзија потраживања'. Куповином акција фонда, купили сте Бор. Да ли се ово
спрема Национална штедионица два", рекла је Табаковић.
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На конференцији је речено да по правилнику пословања на берзи, члан берзе не сме да
учествује у вештачком успостављању цена хартија од вредности. "Какву поруку шаљемо
страним инвеститорима кад цена акције може да флуктуира у зависности од одлуке
председника Управног одбора да ли ће да купи или прода акције", запитала се она.

  

Она је додала да члан четири предлога закона омогућава фонду да кредите и гаранције
одобрава и привредним субјектима у државном влашништву, "што је прикривена
субвенција, јер ако државно предузеће добије кредит од фонда, а не врати га, постаје
докапитализовано".

  

(Танјуг)
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